
PROTOKÓŁ NR 12/2015 
Z OBRAD XII SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 
ODBYTYCH W DNIU 24 CZERWCA 2015 ROKU 

 
 
W obradach wzięli udział : 
- radni zgodnie z załączona listą obecności  
- sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 
 
 
Porządek obrad : 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3.  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/15/2014 

dotyczącej WPF 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 
5. Podjecie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 
6. Przyjęcie protokołu z IX i XI Sesji Rady Gminy Sochaczew 
7. Sprawy różne 
8. Zakończenie obrad XII Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 
 
AD. 1 
 
Obrady XII Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Czesław Ćwikliński . 
W obradach wzięło udział 15 radnych , co stanowi quorum 
 
AD. 2 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie  
 
AD. 4  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy . 
 
Pani Skarbnik przedstawiła zmiany do budżetu gminy i zaproponowała między innymi  
przeznaczenie kwoty 105 tys.zł  na zakup samochodu dla potrzeb Urzędu Gminy i miałby to 
być samochód marki Volkswagen , typ dostawczo - osobowy .  
 
 
Pan Zieliński Sławomir poprosił o wyjaśnienie dlaczego wprowadzane są do budżetu gminy 
pieniądze od Marszałka na drogę w Nowych Mostkach , a nie ma pieniędzy na drogę w 
Żukowie , a były składane dwa wnioski na drogę w Nowych Mostkach i w Żukowie . 
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Pani Skarbnik wyjaśniła , że była możliwość złożenia dwóch wniosków , jednak pieniądze 
gmina otrzymała na jedną drogę w Nowych Mostkach  
 
Pani Nagłowska stwierdziła , że zabieranie kwoty 300 tys. zł. z zadania budowa 
przepompowni na Czystem na inne zadania nie jest słuszne , a jeśli już nie ma możliwości 
wybudowania przepompowni w tym roku , to pieniądze z tego zadania powinny pozostać w 
tym rejonie i powinno być coś zrobione np. na Czerwonce – Parcel  
 
Pani Skarbnik wyjaśniła , że w sprawie budowy przepompowni są problemy z uzgodnieniami 
z jednostką wojskową . Jeśli uda się uzgodnić projekt budowy przepompowni , to jeszcze w 
tym roku rozpocznie się budowa przepompowni , no można będzie uruchomić kredyt. 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , ze te uzgodnienia w sprawie przepompowni 
mogą być dopiero na jesieni , więc zimą niw rozpocznie się budowy . Najbardziej 
prawdopodobny termin rozpoczęcia budowy przepompowni to I kwartał 2016 roku . 
 
Pani Nagłowska zaproponowała , aby te środki z przepompowni przeznaczyć na budowę 
drogi pod lasem w Czerwonce-Parcel 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , ze zmiany w budżecie omawiane były na 
komisjach , a przepompownia , to inwestycja gminna , więc nie można przeznaczyć 
wszystkich pieniędzy z tego zadania dla jednej miejscowości . 
 
Pani Offerczak stwierdziła , że podobna sytuacja jest na Rozlazłowie , gdzie przeznaczono 
300 tys. na budowę  kanalizacji , lecz okazuje się , że nie ma chętnych i te środki również są 
przenoszone .  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił ,że ani kanalizacja na Rozlazłowie i ani 
przepompownia na Czystem nie miała służyć tylko mieszkańcom tych miejscowości , tylko 
dużej części gminy . Tak samo jest z rozbudową szkoły w Kątach , która służy szerszemu 
ogółowi niż tylko mieszkańcom Kątów. 
 
Pan Krakowiak stwierdził , że cieszy się , że rozbudowa szkoły będzie trwała krócej , bo 
miała trwać 3 lata , a teraz planuje się zamknięcie inwestycji w ciągu dwóch ,ale okazuje się 
że koszty rozbudowy będą wyższe niż przewidywano i wyniosą 3,5 mln. zlotych    
 
Pani Skarbnik poinformowała , że do budowy dróg również trzeba dołożyć , bo zaplanowano 
mniej pieniędzy ,niż wynika to z kosztorysów  
 
Pani Nagłowska zaproponowała , aby sprawę przenoszenia środków na drogi odłożyć do 
czasu rozpatrzenia przez komisje  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że wszystko to było już omawiane na 
komisjach  
 
O udzielenie głosu poprosił Pan Wójt i wyjaśnił , ze nie warto trzymać tych wszystkich 
pieniędzy na zadania , które wątpliwe są do realizacji i przenosić je dopiero na koniec roku , a 
teraz brać kredyt na wykonanie zadań na które jest za mało pieniędzy . 
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Przetarg na przepompownię może być najwcześniej w październiku i jeśli okaże się , że tedy 
będziemy chcieli jeszcze rozpocząć budowę przepompowni , to będziemy mogli podeprzeć 
się kredytem .Teraz nie warto uruchamiać kredytu skoro są niewykorzystane  pieniądze z 
zadań , których prawdopodobnie nie uda się zrealizować . 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił radnych o przystąpienie do 
głosowania w sprawie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych  
- wstrzymało się od głosu 3 radnych 
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr XII / 53/2015 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sochaczew 
 
Pan Krakowiak stwierdził , że ta uchwała nie powinna być głosowana , bo nie wszystkie 
sprawy zostały przedyskutowane . 
 
Pan Nagłowska stwierdziła , że w ubiegłym roku zrobiono w Czerwonce parcel tylko jedną 
stronę drogi , bo na zrobienie poboczy po obu stronach drogi zabrakło pieniędzy . 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła , ze do budżetu gminy  wpisana była realizacja bardzo krótkich 
odcinków dróg , a jeśli chce się zrobić więcej , to trzeba na te zadania poprzenosić pieniądze . 
 
Pan Sitarski Zbigniew stwierdził , że czasami za zrobieniem drobnych rzeczy trzeba czekać 
nawet 2-3 lata . powinno być zrobione jedno konkretne zadanie , bo to widać , a nie wiele 
zadań np. wiele krótkich odcinków dróg . 
 
Pani Skarbnik stwierdziła , ze na przyszły rok do budżetu powinno być wprowadzone 
wykonanie dwóch odcinków dróg , bo na tyle starczy pieniędzy . O realizacji dużych 
odcinków dróg mówi się od dawna , ale nigdy nie udało się tego zrealizować . 
 
Pan Wójt wyjaśnił , że realizacja dużych odcinków dróg dla radnych nie jest dobra , bo może 
okazać się ,że po 4 latach radny stwierdzi , że przez ten czas u siebie nie zrobił nawet małego 
kawałka drogi  
 
Pan Zieliński Sławomir stwierdził ,że nie może tak być aby np. co 15 lat był robiony odcinek 
drogi na wsi . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że przez te 30 lat udało się dużo zrobić , jednak 
powinny być realizowane zadania tylko te , które są zapisane w budżecie , należy się trzymać 
ściśle zaplanowanego budżetu , to wtedy  nie będzie problemu . Teraz jest dyskusja , bo 
zrobiono dodatkowy odcinek drogi na Władysławowie  
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AD. 3 
 
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w  WPF na lata 2015 – 2022 przedstawiła 
Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska . 
 
- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych 
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/52/2015 w sprawie 
wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/15/2014 dotyczącej WPF na lata 2015-2022 
 
AD. 5 
 
Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty  przedstawiła Skarbnik Gminy Pani 
Alicja Ziółkowska . 
 
Pan Krakowiak stwierdził , że powinna być przekazana społeczeństwu informacja , że te 
stawki opłat za śmieci powinny być zmienione rok wcześniej , bo po przetargu w ubiegłym 
roku gmina dokładała do tych stawek . 
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że obecnie odbywają się przetargi w innych 
gminach  i wszędzie wychodzi wzrost stawek za wywóz śmieci o 60%-80% . 
Gmina Sochaczew dokładała każdemu mieszkańcowi  po 2 zł do obowiązującej stawki 7,2 zł.  
Dłużej nie można dokładać , bo jeśli w przyszłym roku przeprowadzony zostanie przetarg , to 
stawki wywozu śmieci wzrosłyby dla mieszkańców o 100 %  . Do czerwca przyszłego roku i 
tak to będzie najniższa stawka wywozu śmieci w powiecie . 
 
Pani Offerczak poprosiła media o nagłośnienie tej sprawy , aby mieszkańcy mieli świadomość 
, że i tak prze rok gmina dopłacała do stawek ponad 2 zł , do jednego mieszkańca . Poprosiła 
również sołtysów o wyjaśnienie mieszkańcom tematu podwyżek opłat za wywóz śmieci    
 
Pan Sitarski poprosił również media o wyjaśnienie konieczności podwyższenia stawki opłat 
za śmieci , aby nie doszło do sytuacji , że po  ponownym przetargu opłaty za śmieci wzrosną 
o 100 %  
 
Pan Krakowiak poprosił o przygotowanie uzasadnienia do uchwały , w którym zostanie 
wyjaśnione dlaczego tę podwyżkę opłat za wywóz śmieci się wprowadza . 
 
Pani Sekretarz poinformowała ,że takie uzasadnienie do uchwały zostanie przygotowane .   
 
Pani Borek zapytała , czy gminy nie mogą się zebrać razem i zrobić razem rewolucji w 
sprawie wywozu śmieci  
 
Pani Skarbnik poinformowała , że NIK dokonał kontroli realizacji ustawy w sprawie wywozu 
śmieci i okazuje się , że śmieci w lasach nie jest mniej , a koszty wywozy śmieci są coraz 
wyższe  
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Pan Przewodniczący poprosił radnych o przystąpienie do głosowania w sprawie ustalenia 
opłat za wywóz śmieci  
 
- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XII/54/2015 w sprawie 
wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia wysokości stawki tej opłaty  
  
AD. 6 
 
Protokół z IX i XI Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie  
 
 
AD. 7  
W sprawach różnych głos zabrali : 
 
Pani Maciejska Elżbieta zapytała się co z chodnikiem , który miał połączyć drogę krajową z 
Zosinem 
 
Pani Borek Dorota wyjaśniła , że powiat nie ma pieniędzy i w tym roku nie przystąpi do tej 
inwestycji. 
 
Pani Wódka Jadwiga poprosiła o wycięcie krzaków przy drodze w Karwowie , bo tam 
autobus już nie może jeździć i utwardzenie poboczy drogi w Gawłowie , bo ta droga powstałą 
przed 15 laty i jest w opłakanym stanie  
 
Pan Sitarski poparł prośbę Pani Jadwigi Wódki , gdyż faktycznie droga na Gawłowie jest w 
opłakanym  stanie i jeśli jedzie ktoś rowerem , a przejeżdża samochód osobowy , to nie da się 
tą droga jechać i rowerzysta musi zejść z roweru i odsunąć się . 
 
Pan Krakowiak stwierdził , że należy zobowiązać Burmistrza Miasta Sochaczew do 
konkretnych rozmów , bo rozmowy w sprawie stawki za wozokilometr odnośnie dopłaty do 
linii MZK toczą się już od trzech miesięcy  . Pan Krakowiak zapytał , dlaczego miasto nie 
chce współpracować w tej sprawie 
 
Pan Zieliński Sławomir zgłosił prośbę o ponowienie naprawy świateł na Żukowie  
 
Pan Wójt udzielił  odpowiedzi na zadane pytania i zapewnił ,że krzaki przy drodze w 
Karwowie zostaną wycięte . Pobocza drogi na Gawłowie warto byłoby poszerzyć , ale toczy 
się postępowanie o pozyskanie gruntów na poszerzenie poboczy . Odnośnie MZK , to w 
przyszłym tygodniu Burmistrz z Panem Sieczkowskim mają z nami rozmawiać 
 Naprawa świateł na Żukowie zostanie zgłoszona . 
 
Pan Nagłowski Tomasz zaproponował , aby chociaż na Czerwonce  wysypać pobocza drogi  
tłuczniem , aby się to odleżało ,a dopiero w następnym roku zalać tam asfalt, bo tymi drogami  
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jeżdżą nie tylko mieszkańcy Czerwonki . Miały być wycięte drzewa na Czerwonce i nic się w 
tej sprawie nie dzieje , chociaż Pan Wojciech Ćwikliński wie o tym . 
Pan Nagłowski zapytał od kiedy mieszkańcy otrzymają nowe rachunki za śmieci  
 
Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził ,że wszyscy powinni  otrzymać powiadomienie 
SMS 
 
Pani Wódka Jadwiga poprosiła sołtysów i obecne na sesji media , aby powiadomili 
mieszkańców o możliwości opłacania za śmieci w każdym oddziale Banku Spółdzielczego 
bez pobierania prowizji. 
 
AD. 8 
 
Obrady XII Sesji Rady Gminy zakończono o godz. 12.30  
 
 
 
      Protokółowała  
 
Wiesława Dałkiewicz 


